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BADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 3/2015. 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. február 12-
én 16.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Művelődési Ház klubhelyisége Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 

Szabó Imre képviselő 
   
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
  Lutár Mária jegyző 
  Bognár Andrea főtanácsos 
  Molnárné Vajda Krisztina költségvetési ügyintéző 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 5 
képviselő jelen van, az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
tárgyalja meg.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. évi költségvetési 
rendeletének megalkotása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
3. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatás 
helyi szabályairól szóló rendelet megalkotása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
4. A közterület tisztántartásáról és a települési szilárdhulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltatásról szóló rendelet tervezet véleményezése 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
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5. A közterületek tisztántartásáról és a települési szilárdhulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltatásról szóló rendelet tervezet véleményezése 
 
6. Javaslat az alpolgármester megválasztására 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
7. Közterületek elnevezése 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
8. 2015. évi közbeszerzési terv meghatározása 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
9. 2015. évi rendezvény terv 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
10. Észak-Balatoni Térség Regionális Települési Szilárdhulladék-kezelési Önkormányzati 
Társulás 2014. évi tevékenységéről beszámoló 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
11. Vegyes ügyek 
Előterjesztő: Vollmuth Péter polgármester 
 
 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. évi 
költségvetési rendeletének megalkotása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az előterjesztést és a rendelet tervezetet a képviselők 
kézhez kapták. Kinek van kiegészítése, kérdése? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Az előterjesztés kiküldését követően kaptunk 
tájékoztatást arról, hogy a könyvtári feladatokra 1.200.000 Ft-ot kapunk, ennyivel nő az 
állami támogatás. A bevétel növekedés terhére szeretnénk a faluházba és az önkormányzati 
hivatalba vásárolni 1-1 fénymásolót és számítógépet. A faluház fénymásolója használhatatlan, 
a hivatali gép javítása pedig tetemes költségbe kerül. A számítógépek cseréje is nagyon 
időszerű már. A tervezett kiadás a beruházások közé kerül be. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Más egyéb kiegészítés a költségvetéssel kapcsolatban? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem arra vonatkozóan van kérdésem, hogy szerepel a 
működési bevételek és kölcsönök visszatérülése 8 millió Ft, ez mit takar? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Az Alapítvány részéről térül vissza 7 millió 
Ft, és 1 millió Ft pedig a néptáncosok részéről. Sikerült benyújtani a pályázati elszámolásokat, 
úgyhogy várható vissza a két összeg. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: És amit még adtunk 5 millió Ft-ot pluszban az a 7 millió Ft-ba 
van bent? Amit a Strandüzemeltető KFT-nek adtunk? 
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MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Az más, azt üzemeltetésre és a pályázati 
pénzeszköz megelőlegezésére adtuk át. 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit szeretnék még elmondani, hogy a 
Présmúzeumnak tegnap volt a helyszíni szemléje a használatbavételi engedéllyel 
kapcsolatban. Voltak itt Balatonfüredről az építési hatóságtól. A használatbavételi engedéllyel 
együtt lehet aztán a vidékfejlesztési hivatalhoz fordulni a pályázati összeg lehívásához. Ha 
minden jól alakul talán 2 hónap alatt ez megoldódik. Ugyanez volt a zongorával kapcsolatban 
is, ezek utófinanszírozású pályázatok. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Aztán a létszámkerettel kapcsolatban szeretném még 
megkérdezni, hogy 6 fő? 
  
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Igen, az óvoda dolgozóival együtt. Három 
dolgozója van az önkormányzatnak és három az óvodának, tehát így van összesen hat. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: De be van írva, hogy rész munkaidős…. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Az egyetlen részmunkaidős dolgozónk, a 
hivatalsegédünk. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A közutak, hidak alagutaknál be van tervezve 1.181.000 Ft, 
árokásás út és járdafelújításra. A település melyik részre vonatkozik? Azért kérdezem, mert én 
azt az összeget keveslem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én is, de sajnos több nincs. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Esetleg lehetne-e máshonnan elvenni erre a célra? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Szerintem, azt kellene megvárnunk, hogy 
márciusra elkészül el a pénzügyi beszámolónk. Ott már egy konkrét pénzmaradványról lesz 
szó, konkrét pénz, amivel tudunk gazdálkodni. Márciusban két pályázatot várunk, hogy 
kiírjanak az egyik az óvoda felújítására, mert ott most lesz kapacitásbővítésre, épület 
felújításra kiírva pályázat a Magyar Államkincstáron keresztül. Azon jó eséllyel tudunk 
indulni. A másik, pedig az adósságkonszolidációban részt nem vett településeknél a 10 millió 
Ft, amit az idén kellene, hogy megkapjunk ez is európai forrásból lesz lehívva. Ezt meg a 
strandra a kabinok felújítására gondoltuk, hogy abból meg tudnánk valósítani. Eezért 
terveztünk mind a két intézménynél minimális átadott pénzt, mert, ha ezeket már konkrétan 
tudjuk, akkor könnyebben dönt a testület, hogy most akkor melyik pályázati forrásból és 
hogyan tudjuk megvalósítani. Akkor az útnál is már jobban tudjuk, hogy akár saját pénzből 
is………. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Az óvodánál a kiadási oldalon láttam a 2.845.000 Ft-ot, a 
bevételi oldalon azért nem találtam. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ezek saját forrásból finanszírozottak, minden, 
ami itt van. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Van betervezve ügyvédi munkadíj 1millió Ft, a nem lakó 
ingatlan bérbeadása. Ez melyik? 
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MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ez a strand. Ez nem megbízott……. 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem, nem! Ez a folyamatban levő Campinggel 
kapcsolatos peres ügy kapcsán felmerülő ügyvédi költségekre van tervezve. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ez nem megkötött szerződés, hanem egy 
várható kiadás. Ha előfordul, akkor ne kelljen ezért testületi ülést összehívni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A kiadásnál a város és községgazdálkodási résznél a dologi 
kiadásokat összeszámoltam, nekem magasabb lett, ez csak jelzés értékű. A közművelődési 
tevékenységnél be van tervezve 1.664.000 Ft-ra, bár mondtad, hogy 1.200.000 Ft támogatást 
kapunk ugyan, de esetlegesen a közművelődési tevékenységből visszafelé bevétel van-e. Vagy 
csak a faluház bérleti díja? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ha a falunapot rendezzük, akkor az 
önkormányzatnak a terület bérleti díjakból lehet bevétele. Tavaly egy kicsit megcsappantabb 
bevétel volt, de előtte évben 610.000 Ft-unk volt. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Akkor az külön soron van. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Igen, az külön sorban szerepel. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Olyan kérdésem is lenne, hogy az első ülés alkalmával 
megszűntettünk egy munkakört, a közművelődési intézménynek egy alkalmazottja van, Az ő 
esetében, ha szabadságon van, túlórázik, beteg akkor a helyettesítése megoldott-e? Vagy 
megoldható-e? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ne legyen beteg! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Esetleg részmunkaidővel vagy megbízási díjjal arra az 
időszakra tudunk-e alkalmazni valakit? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Tegyük be, tervezzünk? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt gondolom, hogy ezek áthidalhatóak. Volt már egy 
ilyen időszak, amikor az alkalmazott 11 hónapig beteg volt, akkor is megoldottuk, akkor is 
egyedül volt. Ha bármi történne, a faluház vezetőjével akkor megbízással valakit be tudunk 
vonni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Akkor az ő fizetése illetve megbízása egy másik soron lesz 
feltüntetve? Vagy a maradványból? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt gondolom, hogy ha ő beteg állományba van nem 
mi fizetjük a bérét…….. 
 
BOGNÁR ANDREA főtanácsos: Ha ilyen eset van, akkor mi ezt úgy szoktuk megoldani, 
hogy van olyan közfoglalkoztatott, akinek magasabb iskolai végzettsége van, érettségi 
főiskola, akkor velük szoktuk ezt megoldani. Most is igényeltünk három közművelődési 
munkatársat, tehát meg tudjuk oldani. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tessék, kinek van még kérdése? 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A kérdésem az lenne, hogy az egyéb üzemeltetési díjak mit 
takarnak? Szerintem mindegyik szakfeladaton szerepel. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Egyéb üzemeltetési díjhoz szoktam könyvelni 
minden olyat, aminek külön sora nincs. Pl: hókotrás, só vásárlás. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azért kérdeztem, mert mindegyik szakfeladaton szerepel. 
Három szakfeladaton is szerepel a gázenergia, víz, villany. Most itt van egy gázenergia és van 
a hivatal energiája. Tudom, hogy az egyik mit takar, az a hivatal, de a másik? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Azon épületeinknek, amelyek üresen állnak 
vagy nincs külön szakfeladata, azokat szoktam a vagyongazdálkodási feladatokra tenni. Ilyen 
pl. a volt iskolaépület. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De ez csak egy tervezet, ezt lehet csökkenteni, hogyha 
energiaspórolás van. Van még egy a hajtó és kenőanyag a város és község gazdálkodásnál.  
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ott a traktorba az üzemanyag, a fűnyírókba a 
benzin ezek vannak betervezve. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Azt gondoltam mivel más ilyen gépünk nem nagyon van. Ez 
nem sok egy kicsit? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ez felhasználástól függ. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Mert azét 1500 liter üzemanyag 400 Ft-os üzemanyag árnál 
azért sok egy kicsit. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Nyáron, amikor volt a 17 közmunkásunk, 
vitték a 6 fűnyírót…  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én egy kicsit sokallom! A civil szervezetek támogatásával 
kapcsolatban szeretném megkérdezni, hogy a féléves beszámolónál üresen álltak a rubrikák, 
három szervezet vett át pénzeszközt, átvették-e azok, akik még nem voltak? Akkor elszámolás 
nincs róla. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Nagyon sok civil szervezet elszámolt már, a 
Polgárőrség még nem mivel ők decemberben vették fel a pénzt nekik márciusig adtunk 
határidőt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Gondolom az államháztartási törvény él továbbra is, mint 
ami eddig volt. Itt akkor szeretném még megkérdezni, hogy ez az 5 millió Ft plusz a 
Strandüzemeltető KFT-nek. 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ez majd olyan pénzeszköz, amely a 
működéséhez szükséges, ha már konkrét számokat tudunk, tudunk-e pályázni akkor lehet csak 
csökkenteni ezt az összeget. 
 
VOLLMUHT PÉTER polgármester: Az később fog realizálódni. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A Plébániának 500.000 Ft van itt előirányozva, van 
valamilyen kérelme a Plébániának? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Van a Plébános úrnak egy elszámolása a tavaly kapott 300.000 Ft-
ról, a kápolna tetőszerkezetének felújítására. Megtörtént a felújítás, 3.800.000 Ft-ba került, 
ezzel elszámolt az egyházközség. Van egy újabb kérelem, folytatnák a felújítást, külső és 
belső felújítás van a tervek között, ehhez kérnek 500.000 Ft-ot. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Be van adva egy pályázatuk az én tudomásom szerint, 
tovább szeretnék folytatni a Szent Ignác kápolnának a felújítását. A tető meg van, viszont a 
szerkezet meg a nyílászárók meg a timpanonok már lassan balesetveszélyessé válnak. Készen 
van a pályázat, csak gondolom ők is be vannak szorítva. Nem kötelező 500.000 Ft-ot adni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én azért kérdeztem, mert a félévi zárszámadáskor ugye nem 
szerepelt, azt hittem az előző 300.000 Ft-hoz még 200-at kér. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Elszámolt róla, most számolt el. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor erre van egy külön kérelme a Plébános úrnak. Akkor 
ezt még tárgyalja a képviselő-testület? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, ezzel együtt akkor el lesz fogadva. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Még egy kérdés, a Partszépítő Egyesületnek megint 200.000 
Ft van betervezve. Milyen tevékenységet folytat, hogy ő mindig többet kap, mint más. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Többek között egy újságot jelentet meg, ami nagyon 
fontos a településnek. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Hány példányban jelenik meg ez? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Úgy tudom, hogy 450 példányban jelenik meg egy egy 
alkalommal. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Én sokallom… Bár én egyik kérelmet sem láttam, hogy mire 
kérik a civil szervezetek a támogatást. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Célszerű lenne most egy keret összeget meghatározni, és egy 
következő ülésen a támogatás elosztásáról dönthetne a testület, annak ismeretében, hogy ki 
mit kér, ki mit ad érte, mit nyújt, érte mire szeretné felhasználni. Ezt részletesen meg lehet 
tárgyalni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nagyon jó, én tudnám ezt támogatni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Legyen, mondjuk 1.500.000 Ft, azt osszuk fel. Jó így? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Jó. Maradhatna ez a tétel is, és akkor nem kell az egész 
költségvetést átvariálni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Támogatja a testület, hogy maradjon? 
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KÖVESDI ANETT képviselő: Maradhat. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Maradjon, aztán majd később döntjük el, hogy ki mennyit 
kap. Nekem egyelőre más kérdésem nincs. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Lehet-e jobb megoldást találni a telefondíjak csökkentésére? A 
távközlési díj csak a polgármester úr telefonját jelenti vagy a teljes hivatal? 
 
MOLNÁRNÉ VAJDA KRISZTINA ügyintéző: Ebbe benne van a teljes hivatal. Ebben benne 
van a polgármester úr, a Matávos telefon, ebbe az összes telefon benne van, amit a hivatalba 
használunk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még kérdése? Gergő? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: A strand majd a következő ülés témája lesz. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselő-testületnek a gazdasági stabilitásról szóló törvény 
alapján meg kell határozni a következő három évre vonatkozóan a bevételeit, illetve, hogy 
milyen adósság keletkeztető ügyletet tervez, ez gyakorlatilag a hitel felvételt jelenti. A 
következő három évre tervezett bevételek: a 2015. évre 42.400.000 Ft, 2016. évre 42.600.000 
Ft, 2017. évre 42.600.000 Ft, 2018. évre 42.600.000 Ft. Adósság keletkeztető ügyletet, 
hitelfelvételt nem tervez a testület a következő évekre sem. A határozati javaslatot ezzel 
kapcsolatban a képviselők megkapták, erről kell a testületnek a költségvetés elfogatása előtt 
dönteni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Érthető volt? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A képviselő-testületnek külön kell szavazni az óvoda 
költségvetéséről és külön az önkormányzatéról. Az óvoda költségvetése 18.703.000 Ft 
kiadással és ugyanennyi bevétellel, az önkormányzat költségvetése ahhoz képest, amit 
megkaptunk 127.170.000 Ft bevétellel ez változatlan, a kiadás 88.374.000 Ft, és a akkor a 
működési egyenleg 38.796.000 Ft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Javasolom, hogy az adósságot keletkeztető 
ügyletekkel kapcsolatban a határozati javaslatot fogadja el a képviselő-testület. 5 igen 
szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
21/2015. (II.12.) Kt. 

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 29/A. §-a 
alapján az önkormányzat saját bevételeinek, valamint a 
Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. 
törvény 3. § (1) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési évet 
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követő három évre várható összegét az alábbiakban foglaltak 
szerint állapítja meg: 
1. Saját bevételeinek várható összege: 

2015.  42.400 e Ft 
2016.  42.600 e Ft 
2017.  42.600 e Ft 
2018.  42.600 e Ft 

  
2. Adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési 
kötelezettségek:  
 

2015.  0 Ft 
2016.  0 Ft 
2017.  0 Ft 
2018.  0 Ft 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Javasolom, hogy a képviselő-testület az önkormányzat 
2015 évi költségvetéséről szóló rendelet tervezetet fogadja el. 5 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi  
 
1/2015. (II. 25.)  

r e n d e l e t e t  
 
az önkormányzat 2015. évi költségvetéséről 
 

 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének a szociális és 
gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról szóló önkormányzati rendelet megalkotása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van valakinek kérdése a napirendi ponttal kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Úgy látom, hogy csak a név változott meg, nem segélyt 
adunk, hanem települési támogatást. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hát azért van egy-két változás. 
 
BOGNÁR ANDREA főtanácsos: A lényegi változás abból áll, hogy a foglalkoztatás 
helyettesítő támogatásosokat kivette a jegyző hatásköréből a törvénykezés, a járási hivatalhoz 
fog tartozni. A támogatások körét bővítette olyan módon, hogy az önkormányzat saját 
forrásból adhat támogatásokat. Megszűntette a közgyógyellátást, e helyett települési 
támogatásként lehet adni gyógyszer költségtámogatást. Kivette a lakásfenntartási támogatást 
illetve megszűnt a lakásfenntartási támogatás, helyette lakhatási támogatást lehet adni, de nem 
teszi kötelezővé törvény ennyi a változás. A temetési támogatás maradt, a krízishelyzetbe 
került személyek és családok támogatására egy rendkívüli települési támogatás címszóval 
lehet másik támogatást adni. A hatályos szociális rendeletünk szabályozza a kamatmentes 
kölcsön nyújtását támogatásként. Most ez kimaradt ebből a tervezetből, ilyen támogatás nincs, 
helyette eseti támogatások vannak. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Amiket kivettek, azok is a hivatalon keresztül mennek a 
járási hivatalhoz. Az igénylést itt kell kérni? 
 
BOGNÁR ANDREA főtanácsos: Nem. Jelenleg a közgyógyellátást három alapon lehet kérni, 
alanyi jogon, normatív jogon illetve méltányosságból. Most a méltányosságit szűntették meg, 
olyan formában, hogy kivették a törvényből, és megmaradt a járási hivatalnál a másik kettő. A 
méltányossági formát a településeknek adták, ha akarják, adják, ha nem akarják, nem adják. 
Mi ezt gyógyszertámogatásként tettük bele. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ha valakinek van ilyen kérelme akkor itt a hivatalnál 
beadhatja a járási hivatal felé. 
 
BOGNÁR ANDREA főtanácsos: Igen, ügysegéd is lesz, aki hetente egyszer kijön és elviszi 
azokat a kérelmeket, amelyek ezekre irányulnak. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A nyomtatványok ugye itt vannak és itt a hivatalon keresztül 
lehet továbbmenni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a szociális rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi  
 
2/2015. (II. 25.)  

r e n d e l e t e t  
 
a szociális és gyermekvédelmi igazgatásról és ellátásokról 

 
 
3. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és Működési Szabályairól szóló 
9/2014. (XII. 15.) önkormányzati rendeletének módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A rendelet melléklete változik, az előző napirend keretében 
elfogadott szociális rendeletnek megfelelően. A polgármester hatáskörébe kerül az 5000 Ft 
összeget meg nem haladó egyszeri pénzbeli vagy természetbeni települési támogatás 
megállapítása, szülési támogatás megállapítása, gyógyszerköltség támogatás, temetési 
költséghez hozzájárulás illetve a szociális temetés. Az egyéb támogatásokat a képviselő-
testület állapítja meg. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a rendelet 
módosítását? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi  
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3/2015. (II. 25.)  

r e n d e l e t e t  
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról 

 
 
4. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatás helyi szabályairól szóló rendelet megalkotása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kiegészítés, jegyzőasszony? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Meg kell határozni az időtartamot, hogy hány évre kösse meg az 
önkormányzat a szerződést a vállalkozóval. A jogszabály szerint legfeljebb 10 évre köthető, és 
dönteni kell arról, hogy a testület kit bíz meg a háztartási szennyvíz gyűjtésével és 
szállításával.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy a szolgáltatói szerződést 5 évre 
kössük meg és Czanka Barnabást bízzuk meg a háztartási szennyvíz gyűjtésével és 
szállításával? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
22/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Badacsonytördemic község közigazgatási területén a nem 
közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz gyűjtésével, 
szállításával és lerakásával 2019. december 31-ig szóló 
időtartamra Czanka Barnabást bízza meg 2.800 Ft/m3 + Áfa 
áron. 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megbízza a polgármestert a közszolgáltatási szerződés 
aláírásával. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
Határidő: azonnal 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Felteszem szavazásra, hogy ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja a szennyvíz begyűjtésére vonatkozó rendeletet? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi  
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4/2015. (II. 25.)  
r e n d e l e t e t 
 
a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatás helyi szabályairól 

4. A közterület tisztántartásáról és a települési szilárdhulladékkal kapcsolatos 
közszolgáltatásról szóló rendelet tervezet véleményezése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ez még csak véleményezés. Megküldjük a megfelelő hatóságok 
részére a rendelet tervezetet, illetve a szolgáltatóval is kell még egy-két dolgot egyeztetni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Hasonlóképpen, mint a szennyvíznél. Kérdésem lenne a 17. §. 
b. résznél az ingatlan melletti nyílt ároknak és műtárgyainak tisztántartása, gyommentesítése. 
Ez arra vonatkozik, hogy a lakosságnak kell az árok tisztításáról gondoskodni? És ahol idősek 
laknak? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az a legnagyobb baj, hogy nincsenek itt. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Itt arról van szó, hogy folyamatosan ki legyen kaszálva, illetve a 
saját portája előtt mindenki rendszeresen takarítsa ki az árkot. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ez esetlegesen nem oldható meg a közmunkásokkal? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Eddig is úgy volt megoldva.  
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Sajnos a Zöldfa utcában alig lakik valaki, a Debreczenyi Gy. 
utcában is alig lakik valaki, ha csak azt a részt nézem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Eddig is így volt megoldva. Rengeteg ingatlan van, ami 
nyaralóként működik, vagy alig van lakva. Azt, hogy régen szombatonként letakarították a 
járdát, az árkot ezt el kell felejteni. Sajnos nem működik a dolog, de máshol sem működik. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: De következménye nincsen, ha valaki nem csinálja meg. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ha a szabálysértési törvény tartalmaz, ilyen rendelkezést akkor a 
járási hivatalnál szabálysértési feljelentést lehet tenni. Azt sem lehet, hogy az egész faluban az 
önkormányzat vállalja be az árkok és járdás tisztántartását, mert nincs rá kapacitása. Attól 
kezdve, hogy az önkormányzat magára vállalja ezt a feladatot mindenki joggal elvárja, hogy 
kifogástalanul el is végezze. Folyamatosan jönni fognak az önkormányzathoz és jelzik, hogy 
kaszálni kellene, ki kellene tisztítani az árkot. Ez mindig is így volt falun, hogy a ház előtt 
levő árkot és az úttest feléig az úttestet is rendbe kellett az ingatlantulajdonosoknak tartani. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Régen volt erre rendelet. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Volt ember Sanyi! 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Volt rendeletünk úgy, mint a hó eltakarítás és a tisztán tartása 
az útnak. Nekem ezzel kapcsolatban csak egy kérdésem van, a műtárgyak. Most vagyok 
abban a helyzetben, hogy meg lett csinálva a Debreczenyi Gy. utcán az árok, és a Zöldfa utca 
kereszteződésében van 5 méter áteresz és észre vettem, hogy el van tömődve. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kitisztítod Sanyi! 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Próbálkoztam, de nem megy, hosszú. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki lesz tisztítva. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A műtárgyaknál van szerintem a legtöbb probléma. Az, hogy 
valaki a környezetét rendbe teszi az eleve érthető lenne, hogy megcsinálja. A saját érdeke is, 
hogy miként néz ki a portájának az eleje. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés még? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a törvényességi felhívásra vonatkozó határozati javaslatot 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
23/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Veszprém Megyei Kormányhivatal a közterületek tisztán 
tartására vonatkozó helyi szabályok megalkotásának 
elmulasztása miatt tett VEB/004/163/2015. számú törvényességi 
felhívását tudomásul veszi. Felhívja a jegyzőt, hogy a 
közterületek tisztántartására vonatkozó rendelet tervezetet 
készítse el. 
Határidő: 2015. március 15. 
Felelős: Lutár Mária jegyző  

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy a rendelet-tervezetet 
véleményezésre alkalmasnak tartja? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
24/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos közszolgáltatásról, 
valamint a közterületek tisztántartásáról és használatáról szóló 
önkormányzati rendelet-tervezetet véleményezésre alkalmasnak 
tartja.  
Felkéri a polgármestert, hogy a szomszédos települési 
önkormányzatoknak tájékoztatás, a Veszprém Megyei 
Önkormányzatnak állásfoglalás céljából küldje meg.  
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Felhívja a polgármestert, hogy a rendelet-tervezetet szakmai 
vélemény bekérése céljából a KDT. Környezetvédelmi és 
Természetvédelmi Felügyelőségnek küldje meg.  
Határidő: azonnal  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
Az ülésterembe érkezett Békássy János a Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület elnöke. 
5. Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület kérelme 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Köszöntöm Békássy János urat, a Badacsonyi Céh 
Turisztikai Egyesület elnökét. Javasolom, hogy a Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület 
kérelme napirendi pont tárgyalását vegye előre a képviselő-testület.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadta. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Soron kívül légy szíves mondd el mi a kérésetek! 
 
BÉKÁSSY JÁNOS elnök: Felkészülés idejében vagyunk ( a kiadványok előkészítése, utazási 
kiállítások, stb.), ezen időszakban vannak a kiadásaink döntő része. Az egyesületnek jó részt 
májustól vannak bevételei, ezért évi rendszerességgel szoktuk kérni a testületeket -
Badacsonytomaj kivételével - ha megoldható az első hónapokban jutassák el hozzánk a 
támogatást, mert nagy szükségünk lenne erre a finanszírozásra a felkészülés során. Ezt 
tartalmazza tulajdonképpen a kérvényünk is. Ha van kérdés én nagyon szívesen válaszolok. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Javasolom a testületnek, hogy támogassa azt, hogy az 
egész éves tagdíjat most átadjuk záros határidőn belül. Van kérdés? Támogatható a kérelmük? 
Ki szavaz igennel, hogy a Badacsony Céh Turisztikai Egyesület részére az éves tagdíjat egy 
összegben átutaljuk? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
25/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
támogatja a Badacsonyi Céh Turisztikai Egyesület kérelmét a 
2015 évi támogatás egy összegben történő utalására.  
Megbízza a polgármestert, hogy az átutalásról gondoskodjon. 
 
Határidő: 2015. február 28. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
6. Javaslat az alpolgármester megválasztására 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én Szabó Imre urat javaslom ismételten 
alpolgármesternek. 
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LUTÁR MÁRIA jegyző: Tájékoztatom a Képviselő-testületet, hogy a Kormányhivataltól 
szóbeli tájékoztatást kértek tőlem arra vonatkozóan, hogy megtörtént-e már az alpolgármester 
megválasztása. Én arról tudtam tájékoztatást adni, hogy nem történt meg. Szóban 
figyelmeztettek arra, hogy az alpolgármester választása kötelező. Amennyiben a képviselő-
testület ezt elmulasztja, törvénysértést követ el, és törvényességi felhívást fognak tenni. 
Amennyiben a felhívást követően sem történik meg az alpolgármester megválasztása, akkor 
bírságot kell, hogy kiszabjanak.  
A Magyarország önkormányzatairól szóló törvény alapján kötelező megválasztani az 
alpolgármestert. Az alpolgármester személyére a polgármester tesz javaslatot. Az 
alpolgármester feladata a polgármester helyettesítése, munkájának segítése. A következőket a 
törvény indokolásából idézem, „ezért a törvény a polgármester számára erős jogosítványt biztosít, 
azzal, hogy az alpolgármester személyére a polgármester tehet javaslatot.” 
A képviselő-testületnek döntenie kell, ó lenne, ha mielőbb megtörténne az alpolgármester 
megválasztása, mert ennek a jövőben következménye lesz. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Zircen nincsen! Pedig az egy nagyváros. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Csak azt tudom mondani, amit a jogszabály tartalmaz, és amire 
felhívták a figyelmemet. Az a dolgom, hogy ezt közöljem a képviselő-testülettel, aztán a 
továbbiakban a testület dönt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mi a következő lépés? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A titkos szavazás idejére szünet elrendelése. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szünetet rendelek el. 
 
Szünet 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kérem a titkos szavazást lebonyolító Ügyrendi Bizottság 
elnökét, hogy ismertesse a szavazás eredményét. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A titkos szavazás rendben zajlott. Ismertetném a szavazás 
eredményét. Az urnában található szavazólapok száma 5 db, az érvényes szavazólapok száma 
5 db. A Szabó Imre alpolgármester jelöltre leadott igen szavazatok száma 2 db, nem 
szavazatok száma 2 db, tartózkodás 1 db. Így alpolgármestert ismételten nem választott a 
testület. 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodással 2 ellenszavazattal meghozza az alábbi 
 
26/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
– titkos szavazás során – az alpolgármester személyére tett 
javaslatot nem fogadja el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Még egy kérdés! Nem kérdezek semmit! Menjünk 
tovább! 
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KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem egyetlen hozzászólásom van ezzel kapcsolatban, én 
nem vagyok semmiféle törvénysértésnek a pártfogója. Amikor mi idejöttünk megbeszéltük 
azt, hogy nem vagyunk egymás ellensége, konszenzusra törekszünk. Időnként olyan érzésem 
van, mintha akár én vagy akár mi hárman - ez egyébként a közmeghallgatás esetében is kijött 
- elsősorban ugye mi, mintha mi lennénk az ellenségek. Gyakorlatilag minket 
megválasztottak, elvállaltuk, mert vissza is mondhattuk volna ezt a képviselőséget, le is 
mondhatnánk. Én azt szeretném, ha az alpolgármester választás esetében is eljutnánk addig, 
hogy beszéljük meg. Nekem az, bocsánat nem indok, hogy mert Lábdihegyet képviselni kell. 
Szerintem mi azért vagyunk, és ezt én már nagyon régen elmondtam, és én soha nem éreztem 
azt, hogy Badacsonytördemic egy hely, Badacsonylábdihegy egy másik hely. Én mindig is 
úgy éreztem, hogy badacsonytördemici vagyok, és ebbe beletartozik Badacsonylábdihegy, 
hogy ha már más is a neve. Ettől függetlenül rokonom is él Badacsonylábdihegyen, barátom 
is él Lábdihegyen, tehát én nem érzem azt, hogy ekkora különbségek adódnának. Én úgy 
gondolom, ha beszélek velük, ugyanúgy képviselem Lábdihegyet és Badacsonytördemicet, ha 
külön kell választani. De egy település vagyunk. Úgyhogy én azt szeretném mondani, hogy 
nem vagyunk ellene semmiféle…. tehát az Imrének nem vagyok ellene, szerintem nagyon jól 
el szoktunk beszélgetni, én azt szeretném, hogy ne éreztessék velem azt, hogy én egy 
nemkívánatos személy vagyok. Tehát csak ennyi lenne a kérésem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ezt nekem szánta, Anett? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem, nem személy szerint a polgármester úrnak tévedés! Én 
azt szeretném mondani, a közmeghallgatás esetében olyan emberek is felálltak és mondtak 
olyan dolgokat, hogy nem ismernek, gyakorlatilag légből kapott dolgok alapján, mert valaki 
vagy valakik nem polgármester úr személyére gondoltam, hanem gyakorlatilag az jött le az 
egészbe, hogy mivel változott a testület és nem az előző van itt, akkor mi csak ellenségek 
lehetünk. Pedig ha végig nézzük, akkor 5-6-10 alkalommal összejöttünk, a legtöbb javaslatot 
anélkül, hogy vitatkoztunk volna, vagy ha volt némi vita a polgármester javaslatát elfogadtuk 
és egyetértettünk vele. Azt éreztük, hogy akkor is és csak is stb….mintha mi hárman nem 
lennénk megfelelőek arra sem, hogy egyáltalán itt üljünk. Nekem csak ennyi. Lehet, hogy 
nekem a női érzékeny lelkem érzi így, de vezető pozícióban vagyok, nem gyerek vagyok, 
dolgozom, tehát én csak annyit kérek, hogy.... hozzászólás bármi egyéb, tehát én erre várok. 
Csak ennyi. Semmi egyéb nincsen. Szerintem ez a szavazásból is kiderült. Csak ennyi. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Hát akkor mégis csak nekem szólt ez a dolog. Nem új 
keletű, hogy Lábdihegyről van alpolgármester, hogy az a terület is be legyen fogva 
valamilyen szinten. Ez tényleg így van. Mert 4 évvel ezelőtt a Sellyei Gábor Lábdihegyet 
képviselte, előtte Bardócz Zsuzsa Lábdihegyet képviselte és én ezért gondoltam ezt az egész 
dolgot, hogy valahol a Lábdihegy is érzékeltetve legyen, hogy fontos településrésze a falunak. 
Azért nem értem ezt a dolgot, mert amikor volt a közös testületi ülés egy hete akkor 6 
polgármester közül egyedül én mutattam be a testületi tagokat. Azt gondolom, hogy ha ez arra 
utalna, akkor nem mondogattam volna, ha jól tudom Önnel kezdtem a dolgot. Nem azért 
mondom csak én bennem nincsenek indulatok, ezt komolyan mondom, nincs alpolgármester, 
nincs alpolgármester! Elég régóta vagyok már polgármester, megpróbálom megoldani a 
dolgokat, én nekem ez volt a javaslatom. Nem tudok tényleg váltogatni a dolgaimon, el kell, 
hogy fogadjam ezt a döntést, nem tudok mást mondani. Szóval az a gyakorlat, hogy aki a 
legtöbb szavazatot kapta ez ………..Erre nincsen semmiféle törvény, jogosítvány, hogy az 
kapja meg. Próbáltam ezt az egész dolgot racionálisan megoldani. Ennyi! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem erre gondoltam, hogy a legtöbb szavazatot, de köszönöm. 



 16

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Valahol még úgy is meg tudom indokolni, hogy Ön azért 
eléggé elfoglalt a tudomásom szerint, Gergő dolgozik, Sanyi meg a közmeghallgatáson 
elmondta, hogy ő a gazdálkodásra figyel és nem tud plusz energiát. Azért gondoltam, hogy a 
Lábdihegy eleve azért indítottunk……….De jó, befejeztük ezt a dolgot, és menjünk tovább. 
 
 
7. Közterületek elnevezése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Ezt is tárgyalta már a képviselő-testület. Az előterjesztés 
tartalmazza, hogy nem érkezett észrevétel. Én azt javasolom, hogy a határozati javaslatot 
fogadja el a képviselő-testület. Az átvezetés csak az időközi választás után fog megtörténni, 
most nem lehet a címjegyzékben átvezetni, addig amíg az időközi választás le nem zajlik. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés? Ki szavaz igennel, hogy lefogadja a 
Badacsonylábdi közterület nevének megváltoztatására irányuló indítványt? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
27/2015. (II. 12.)  

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megvitatta a „Badacsonylábdi” közterület nevének 
megváltoztatására irányuló indítványt és az alábbi határozatot 
hozta: 
1. Badacsonytördemic Község Önkormányzatának Képviselő-
testület Badacsonytördemic község 1304/1, 1303, 1301/3, 
1301/2, 1301/1 hrsz ingatlanaival meghatározott 
„Badacsonylábdi” elnevezésű közterület nevét 2015. március 1. 
napi hatállyal „Vízpart utca” névre változtatja meg. 

2. A Képviselő testület felkéri jegyzőt, hogy a névváltoztatásról 
értesítse a szükséges személyeket, szervezeteket, hivatalokat, a 
közterület nevének megváltoztatását a közterület nyilvántartásba 
vezettesse át, továbbá a közterület ingatlan-nyilvántartási 
adatainak átvezetése érdekében a szükséges bejelentést tegye 
meg. 

3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a lakosság 
tájékoztatása érdekében, továbbá az utcanév tábla megrendelése 
és elhelyezése érdekében a szükséges intézkedéseket tegye meg. 
 
Felelős: Lutár Mária jegyző 
    Vollmuth Péter polgármester 
Határidő:2015. március 1. 
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8. 2015. évi közbeszerzési terv meghatározása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jegyzőasszony van hozzáfűzni valód? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nincs hozzá más kiegészítésem, mint, hogy költségvetésben nincs 
olyan beruházás, amely ezt az értékhatárt meghaladná, ezért jelenleg nem kell kiírnunk 
közbeszerzést, tehát nemleges a közbeszerzési terv. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés, szavazhatunk? Ki az, aki igennel szavaz? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
28/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
- a 2015. évi költségvetésben tervezett fejlesztéseket, 
beszerzéseket figyelembe véve - megállapítja, hogy 2015. évi 
éves közbeszerzési terve nemleges. 

 
 
9. 2015. évi rendezvény terv 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Elég részletesen itt van Badacsonytördemic 
rendezvényeivel kapcsolatos terv. Úgy gondolom, hogy a mi nagyságrendünkhöz képest elég 
sok rendezvényünk van. Szeretném, hogyha ez így maradna. Valakinek van kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem olyan kérdésem lenne, hogy van-e a 2014. évi 
rendezvényekről egy költségvetés. Megszavaztuk a költségvetési tervezetet melyben benne 
van, hogy mekkora összeget fordítunk rendezvényekre. Egyébként pozitívnak tartom, hogy 
ilyen sok rendezvény van. Nagyon sok rendezvényhez oda van írva, hogy az Alapítvány és az 
önkormányzat is a rendező. Milyen megoszlásban van ez az Alapítvánnyal? Tehát mi az, amit 
az Alapítvány biztosít és mi az, amit az önkormányzat biztosít? Közben megkérdeztem, hogy 
beterveztünk kiadási oldalon 1.200.000 Ft-ot, de a bevételi oldalon nem találkoztam vele. 
Kivéve azt, amikor a faluház bérbeadásáról van szó. Hogy ez hogyan oszlik meg a két 
szervezet között? Mik azok a költségek, amik ezzel együtt járnak? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Gyakorlatilag erre azért nem tudok pontos választ 
adni, mert 10. hónap végén vettem át a faluház vezetését. Addig a faluház költségvetését a 
Vera kezelte, igazából a pénzügyi részt, pedig a Kriszti kezeli. Pl: amikor falunapkor vannak 
az árusok is, őnála fizetik be pontosan ezért, hogy el legyen kerülve minden számlára 
egyebek. Tehát ő kezeli. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az önkormányzat számlájára megy be. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Igen az önkormányzat számlájára meg egyértelműen. 
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KÖVESDI ANETT képviselő. Van-e beszámoló a 2014 évről? Tehát, hogy milyen 
rendezvények valósultak meg, mekkora bevétel lett? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Bocsánat, de én mellékeltem egy oldalt a 2014 éves 
rendezvényekről! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Igen, itt van. A költségvetési részét hiányolom. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A költségvetési részét a Kriszti kezeli ebben az ügyben 
csak ő tud nyilatkozni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A 2014 évi beszámolóban kap erről tájékoztatást a képviselő-
testület. A beszámolóhoz készítünk egy külön kimutatást, hogy melyik rendezvénynek milyen 
költsége, milyen bevétele volt. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Igazából nekem az a fontos, hogy az önkormányzat felé 
mennyi bevétel volt. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Ezt mindenképpen ő tudja a félreértések elkerülése 
végett.  
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Azért kérdezem, hogy a rendezvények szervezése és pénzügyi 
kerete hogy legyen, vagy ha kell esetleg a rendezvényeket kell csökkenteni. 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: Azért azt szeretném hozzátenni ezeknél a 
rendezvényeknél mivel nekünk van a Tördemic Táncegyüttesünk, ők alapból azért nálunk 
minden egyes fellépést úgy megcsinálnak, hogy nem kell érte fizetni. Vagy a Pusztai 
professzorék is ingyen jönnek előadásokat tartani. A nagy rendezvények a Szürkemarha 
Fesztivál, Forraltbor főző fesztivál, ezek a nagyobb rendezvények, amelyek inkább igénylik a 
költségvetést. Természetesen mindenre befogadók vagyunk, előzetesen kell egyeztetni 
időpontot akkor mindenre befogadók vagyunk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Annyit az Alapítványról, hogy sokszor itt vak vágányon 
vannak az emberek. Ez az Életfa innen el nem vihető, ezt az Alapítvány nyerte ide egy 
pályázaton. De szerintem a zongora sem lesz innen elszállítva meg az a rengeteg anyag sem. 
A kőkeresztek, amelyek restaurálva lettek nem lesznek felemelve, ezek is az Alapítványon 
keresztül lettek felújítva, ezek is a falut gazdagítják. Én azt gondolom, hogy rengeteg pluszt 
hozott ez. Amikor kötelezően át kellett vennem a kuratóriumi elnökséget, mert úgy volt 
megszabva, hogy a mindenkori polgármester a kuratórium elnöke. Másfél évig én sem 
fogalakoztam vele, de ha jól megnézzük, rengeteg pluszt hozott a településnek. Kézzel 
fogható dolgokat, de én már lassan belefáradok az Alapítványos játékba, mivel sokan tévútra 
mennek ezzel a dologgal, ez a településnek kimondottan jót tett. A Lábdi kápolnánál is egy 
szakadt zöld drótkerítés volt és egy új kerítés lett csinálva kovácsoltvasból kicserélve a 
műkövet bazaltkőre. A kereszt restaurálva, még meg is büntették az Alapítványt 250.000 Ft-
ra, mert a Környezetvédelmi Felügyelőség károsnak látta azt a beavatkozást ami nem igaz. Ha 
valahol honos a bazalt akkor……..bazalttal lett megcsinálva. Két évig ment a huzavona. Ha 
azt vesszük, hogy a Lábdi strandnak a szennyvíz átemelője az önkormányzattal közösen lett 
megfinanszírozva 1 millió Ft, felét az Alapítvány állta, amit cserélni kellett. Ez egy váratlan 
dolog volt, két hatalmas acéltartály jött elő még a régi időkből. Kiderült, hogy ekkora 
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terheléshez az ott levő átemelő kicsi, ezt be kellett nekünk soron kívül tenni. Csak azt akarom 
elmondani, hogy ez az Alapítvány rengeteg értéket teremtett a településen. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Tisztáztuk közben, nem lett probléma belőle. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó, de ezt el kellett mondanom, hogy legyen a 
testületnek is tudomása erről a dologról. Ki szavaz igennel, hogy elfogadja a faluház 2015. évi 
programtervét illetve a faluház nyitvatartási idejét 10.00-18.00 órában határozzák meg? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
29/2015. (II.12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 

1. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testülete a község 2015 évi rendezvény-tervét megvitatta és a 
jegyzőkönyvhöz csatolt előterjesztésnek megfelelően elfogadta. 
 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-
testület a Faluház nyitva tartási idejét kedd – szombati napokon 
10.00-18.00 órában határozza meg. 

 
 
10. Észak-Balatoni Térség Regionális Települési Szilárdhulladék-kezelési 
Önkormányzati Társulás 2014. évi tevékenységéről beszámoló 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van valami kiegészíteni valód? Ki szavaz igennel, hogy 
elfogadja az előterjesztést? 

 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
30/2015. (II.12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Észak-Balatoni Térség Regionális Települési Szilárdhulladék-
kezelési Önkormányzati Társulás 2014. évi tevékenységéről 
szóló beszámolóját tudomásul veszi. Felkéri a polgármestert, 
hogy a döntésről a Társulás Elnökét a határozat kivonat 
megküldésével értesítése. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 
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Vegyes ügyek 
 
1. Lomtalanítás időpontjának megállapítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ősszel legyen vagy tavasszal? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Tavasszal. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Pénteki napra kellene, hogy a nyaraló tulajdonosok 
tudjanak lejönni. Csak sajnos akkor folyamatosan hordják szombaton és kezelhetetlenné válik 
a helyzet. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Akkor nagy konténerekbe kell majd hordani, nem lehet, hogy 
úgy legyen ahogy régen volt? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, nem lehet, a szolgáltató így biztosítja évente egyszer 
térítésmentesen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Pénteken kellene, időben meg kell hirdetni, hogy aki 
akar lomtalanítani az meg tudja tenni. Így is lesz elég gondunk. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Csak egy napot lehet? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen, csak egy napot. Jó lenne dönteni, mert már sorban döntenek a 
települések róla. Határozza meg a testület, hogy május 8-május 29-ig valamelyik nap 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy 2015. május 1-2015. május 29-
ig a szolgáltatóval történő egyeztetés alapján lomtalanítás legyen a településen? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
31/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
az NHSZ Tapolca Nonprofit Kft. javaslata alapján a 2015. évi 
lomtalanítás időpontját 2015. május 8-29 közötti időpontban kéri 
meghatározni. 
Megbízza a polgármestert, hogy a szolgáltatóval történő 
egyeztetést követően a lomtalanítás pontos időpontját a helyi 
újságban, a község honlapján és hirdetőtábláin tegye közzé.   
Határidő: 2015. február 20. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
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2.  A 167/2014. (XII. 11) számú határozat kiegészítése 
(Előterjesztés a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A határozati javaslatot a képviselők kézhez kapták. Ki az 
aki igennel szavaz? 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi  
 
32/2015. (II. 12.) Kt 

h a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a 167/2014. (XII.11) számú határozatát az alábbiakkal egészíti 
ki: 
A Képviselő-testület felhatalmazza az Ügyrendi Bizottság 
elnökét, hogy pénzeszköz átadására vonatkozó megállapodást 
aláírja.  
Határidő: azonnal 
Felelős: Ügyrendi Bizottság elnöke 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? Mert ha nincs, akkor megköszönjük a 
részvételt. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 17.05 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 

K.m.f. 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 
            polgármester          jegyző 
 
 
 
 
 
 
 
 


